
REFERAT

Møde d. 21. august 2024 - Budgetfølgegruppen

Mødetid: 21-08-2024 kl. 10:30

Deltagere:

Afbud:

Deltagere:
Henrik Stubkjær, biskop over Viborg Stift og formand for budgetfølgegruppen
Anton Pihl, formand for Landsforeningen af Menighedsråd
Annette Brounbjerg Bennedsgaard, formand for Provsteforeningen
Jette Margrethe Madsen, stiftskontorchef i Aarhus Stift
Christian Dons Christensen, departementschef
Lene Graakjær Lund, chef i Afdeling Kirke
Martin Barnkob Lindgreen, chef for Kontor for Folkekirkens Økonomi og Bygninger
Jonas Weyhe Petersen, Fuldmægtig i Kontor for Folkekirkens Økonomi og Bygninger
Ingeborg Grynderup, Specialkonsulent i Kontor for Folkekirkens Økonomi og Bygninger

1 - Oplæg om Folkekirkens Its økonomi (kl. 10.30 - ca. 11.30)
 Oplægget omhandler FITs økonomi generelt, herunder også personregistrering. Oplægget er blevet
efterspurgt af budgetfølgegruppen.

Referat:
Folkekirkens It og Personregistrering fortalte om deres økonomi.

2 - Godkendelse af den øvrige dagsorden - beslutningspunkt
 

Referat:
Dagsordenen blev godkendt.

3 - Siden sidst og orientering - orienteringspunkt
 

Referat:
Der var intet til dette punkt.

4 - Teknisk ændring af fællesfondens investeringspolitik - beslutningspunkt
I forbindelse med den seneste ændring af fællesfondens investeringspolitik i foråret 2024 blev der åbnet
for, at fællesfondens kapital kan placeres direkte i aktier og obligationer for hurtigt at til- og fravælge aktier.
Det blev samtidig indskrevet i investeringspolitikken, at kapitalen skal forvaltes passivt, hvilket dog ikke var
hensigten mht. forvaltning af obligationer. Der er i investeringspolitikken ikke det samme behov for at
formulere, hvordan obligationer skal forvaltes (aktivt eller passivt), det tager det nye udkast højde for.



Referat:
Ændringen blev godkendt.

Sag: KAP24 - Teknisk ændring af fællesfondens investeringspolitik - (2024 - 3825) Bilag: Fællesfondens investeringspolitik

5 - Forberedelse af møde i budgetsamrådet
 

Referat:
Budgetfølgegruppen forberedte sig på mødet i budgetsamrådet d. 12. september. Den forberedte
dagsorden blev godkendt.

På baggrund af et medlems beskrivelse af stemningen under en stiftsrådsdrøftelse af årets
omprioriteringsansøgninger noterede budgetfølgegruppen sig, at der eventuelt kunne forventes en vis
frustration på budgetsamrådet over det meget begrænsede råderum i omprioriteringspuljen de kommende
år i forhold til de relativt store omprioriteringsansøgninger. Budgetfølgegruppen anerkendte
problemstillingen, som også var baggrunden for såvel nedsættelsen af Udvalg vedrørende bæredygtig
finansiering af folkekirkens fællesopgaver (Ubfff) som anmodningen i marts 2024 til alle
fællesfondsinstitutioner om at indmelde budgetforbedringsforslag gennem mulige opgavebortfald med
virkning fra 2026 og frem.

6 - Eventuelt
 

Referat:
Der var intet til eventuelt.

7 - Godkendelse af referat
 

Referat:
 Punktet blev ikke nået på mødet. Referatet bliver derfor godkendt skrifteligt efter mødet.
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